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Geachte voorzitter, collega-raadsleden en belangstellenden, hier 

in de raadszaal of via de live-uitzending. Deze week bespreken 

we als Gemeenteraad de Programmabegroting 2024-2027 en 

wordt ons gevraagd daar over te besluiten.   

Dat is ieder jaar een belangrijk moment. Welk beleid staat de 

gemeente voor en waar wordt geld voor vrijgemaakt? 

 

Het college geeft in het voorwoord aan ‘Samen Verder te willen 

Bouwen’ aan de hand van het bestuursakkoord dat is 

vastgesteld door de gemeenteraad.  

Dat er opgaven liggen de komende tijd is volstrekt logisch, maar 

het gaat erom hoe je deze opgaven aan wil pakken. En dat is 

zeker niet eenvoudig in deze tijd.  

Zowel landelijk, met een demissionair kabinet, als wereldwijd 

waar het op diverse plekken heel onrustig is en oorlogen 

woeden. Dat raakt ons allemaal direct of indirect. Ook onze 

gemeenschap en gemeente. 

Lokaal DNA wenst in ieder geval alle onschuldige mensen, die 

dagelijks moeten vrezen voor terreur en oorlogen, die op de 

vlucht zijn en familieleden verloren hebben, heel veel sterkte. 

 

 

Dan nu terug naar onze eigen gemeente.  



Lokaal DNA spreekt om te beginnen haar lof uit voor de manier 

waarop dit college haar ambities uitspreekt in deze begroting, 

zonder het oog te verliezen voor de werkelijkheid van vandaag 

de dag. In onze ogen maakt dat een feitelijke en goed 

doordachte begroting en dat is nodig. 

Laten we eens samen goed kijken naar wat er allemaal door het 

college wordt aangegeven in deze begroting?  

 

Wij zien dat de komende periode nadrukkelijk ingezet wordt op:  

1. Gezond en veilig wonen in een duurzame leefomgeving,  

2. Een sociaal Meerssen die haar inwoners daar waar nodig 

ondersteuning biedt,  

3. Het op orde houden van onze voorzieningen,  

4. Woningbouw in alle kernen van onze gemeente, 

5. Vergroenen en bovenal beter onderhoud van het groen  

6. Een nieuw Gemeentelijke Verkeers- en Vervoer Plan 

(GVVP) in de maak, waarbij komend jaar gestart wordt 

om de knelpunten op verkeersgebied aangepakt te 

krijgen.  

 

En zo kan ik nog wel even doorgaan. Aan ambities geen gebrek.  

Lokaal DNA is daarover zeer verheugd, bovenal omdat we dit 

ook in ons verkiezingsprogramma al benoemden, maar ook 

vertaald hebben zien worden in het bestuursakkoord ‘Samen 

verder Bouwen’, het thema voor deze begroting. 

 

 



Ik ga graag op een aantal zaken specifiek in en zou graag 

beginnen met het onderwerp burgerparticipatie.  

 

We hebben als raad afgelopen mei ingestemd met een voorstel 

om de begraafplaatsen toekomstbestendiger te maken. van 

begraafplaatsen is een veel gehoord onderwerp voor Lokaal 

DNA. Wij hebben als Raad dan ook meer middelen vrij gemaakt 

om de begraafplaatsen beter te gaan onderhouden. We gaan er 

vanuit dat inwoners dit dan ook gaan zien en merken vanaf 

2024. 

Lokaal DNA is van mening dat het college voor de 

toekomstmogelijkheden van de begraafplaatsen een goed 

traject van burgerparticipatie heeft gevolgd. Veel inspraak en 

terugkoppel momenten voor en met de burgers. Ook hebben 

we geconstateerd dat er inwoners zijn die samen al de handen 

uit de mouwen steken om de begraafplaatsen te onderhouden. 

Goed voorbeeld doet wellicht goed volgen, maar mooi om te 

zien dat burgers samen dit initiatief oppakken.  

 

Een ander mooi voorbeeld van burgerparticipatie, noem het 

maar gerust burgerkracht, is het initiatief van de Sport, 

Beweging en Ontspanning Centrum (kortweg SpOC) in Geulle, 

maar daarover zo meteen meer. 

 

Het doet ons goed te lezen dat dit college onze inwoners blijft 

ondersteunen (en ook echt uitnodigt) om in de verduurzaming 



van hun woningen te voorzien. We zien dan ook uit naar het 

nieuwe aangekondigde uitvoeringsprogramma in 2024. 

 

Waar ook de burgerparticipatie goed tot uiting komt is in de 

dossiers om de verschillende markten en dorpspleinen opnieuw 

in te richten. Zo werd er bijvoorbeeld met de vrijwilligers van het 

buurtnetwerk Bunde (die daar overigens een perfecte schakel 

vormen tussen de buurten en de gemeente) samengewerkt om 

te komen tot de herinrichting van het St. Agnesplein, een 

dossier dat nu in de afrondende fase is. Een project waar 

overigens een plek wordt ingericht voor het kunstwerk waar 

onze collega dhr. Ummels eerder dit jaar een motie voor heeft 

ingediend.  

Het college geeft aan ook op deze manier te werk te willen gaan 

in Ulestraten en Meerssen bij het inrichten van respectievelijk 

de Dorpsstraat/het Dorpsplein en de Markt (als onderdeel van 

het masterplan). 

 

Een ander item is woningbouw. 

Lokaal DNA vraagt in het bijzonder en met spoed aandacht voor 

de kern Rothem.  

Helaas is er nog geen zicht op opties tot woningbouw in deze 

kern, maar wij spreken de hoop uit het College zich daartoe 

alsnog gaat inspannen, want het ontbreekt onder meer aan 

starters- en seniorenwoningen in deze kern.  

 



Maar niet alleen in de kern Rothem dient er actie te komen wat 

betreft het bouwen van woningen voor de juiste doelgroepen. 

Lokaal DNA vindt dat woningbouw in alle kernen van onze 

gemeente moet kunnen gaan plaatsvinden. Het college heeft 

dan wel bouwplannen in alle kernen, maar in de van kracht 

zijnde woonvisie wordt nog steeds gesproken van (voornamelijk) 

de kernen Bunde en Meerssen.  

Wij allen weten dat we alleen binnen onze kernen mogen 

bouwen. Dat is niet ons beleid, maar komt voort uit provinciale 

regels. Wij zijn van mening willen we echt ‘Samen Verder 

Bouwen’, we ook naar de randen van de kernen moeten kijken. 

Zoals demissionair minister Hugo de Jonge recent zei: “Bouwen 

aan de randen, met oog voor ruimte.” Het kan dus zijn dat we 

ergens een stukje groen moeten offeren voor woningbouw, 

maar dat dat groen op een andere plek liefst dubbel en dik 

wordt gecompenseerd.  

Willen we ook de provincie daarvan overtuigen dan zullen we 

met een visie moeten komen. De omgevingsvisie volgt 

weliswaar nog, maar gewoon een duidelijk beeld neerzetten op 

korte termijn, waar wij potentiële ontwikkellocaties voor 

woningbouw zien, helpt.  

Ik zal daarom namens onze fractie, een motie, genaamd 

Potientiele ontwikkellocaties Woningbouw indienen om de 

mogelijkheden voor woningbouw niet alleen in de kernen, maar 

ook aan de randen daarvan, uit te breiden. 

 

 



“Waar meer mensen wonen of gaan wonen, zullen ook 

voorzieningen moeten zijn of blijven!”  

Bijvoorbeeld voldoende recreatiemogelijkheden, winkels, 

ontmoetingsplekken en sportmogelijkheden. En dat brengt mij 

tot het volgende onderwerp in onze algemene beschouwingen , 

de buitensportaccommodaties en de gemeenschapshuizen. 

 

Een aantal voorbeelden hierin die wij toch even aan willen 

stippen zijn: 

 

De voetbalvereniging Bunde. Deze wacht al jaren op een nieuwe 

accomodatie. Maar ook al sinds jaren lopen er gesprekken met 

diverse Wethouders. Het gebouw is inmiddels 43 jaar oud en 

voldoet niet meer aan de eisen van deze tijd. Daarbij vertoond 

het vele gebreken en is het niet duurzaam. De VV Bunde heeft 

inmiddels de verantwoordelijkheid hiervoor bij de gemeente 

neergelegd en onze huidige Wethouder mevrouw Smeets heeft 

het probleem voortvarend opgepakt. Meerdere constructieve 

gesprekken hebben inmiddels met de VV Bunde plaatsgevonden 

en hebben geleid tot een onderzoek door Bremen 

Bouwadviseurs. Het plan zou rond september in de raad komen 

maar door vraagstukken m.b.t. de meerjarenbegroting van de 

club is dit, in overleg met de club uitgesteld.  

Daarnaast heeft het college aangegeven dat de aanbesteding 

inzake de uitvoering van het Accommodatiebeleid niet is gelukt 

en dat er daaropvolgend een themabijeenkomst gepland staat 

over het Accommodatiebeleid. VV Bunde heeft ons inziens lang 



genoeg gewacht en is toe aan duidelijkheid. Er zullen nu 

eindelijk eens spijkers met koppen moeten worden geslagen en 

wij hopen dan ook oprecht (en gaan hier ook van uit) dat het 

college in 2024 z.s.m met een voorstel naar de Raad zal komen 

wat betreft de buitensportaccommodaties in onze gemeente. 

 

Lokaal DNA wil hierbij wel benadrukken dat in het uit te voeren 

accommodatiebeleid aantallen alleen niet leidend moeten zijn. 

Ook het maatschappelijk rendement, de bijdrage aan de 

leefbaarheid en de sociale binding in een gemeenschap van een 

vereniging, accommodatie en/of stichting zijn voor ons hele 

belangrijke en waardevolle pijlers. 

“Een goed voorbeeld hierin is het initiatief van de Open Club 

Rothem om verbindingen met anderen te leggen en allerlei 

sociaal-maatschappelijke activiteiten te ontwikkelen en het 

complex te laten doorgroeien tot een multifunctionele 

accommodatie.” 

 

Als enige (en ook nog de grootste) kern beschikt Bunde niet 

meer niet over een Gemeenschapshuis en een van de 

uitgangspunten in de ingezette beleidslijn ‘Van Gemeente naar 

Gemeenschap’ is, dat iedere kern dient te beschikken over een 

gemeenschapsvoorziening die gedragen wordt door de 

gemeenschap. Het toekomstige Multi Functionele Centrum 

(MFC) in Bunde moet een ‘Gemeenschapshuis Plus’ worden en 

zou tevens dienst kunnen gaan doen als Regionaal 

Concertgebouw voor Zuid-Limburg. Dit is iets dat wij als raad 



zeker moeten omarmen, dit hoort immers bij de potentie van 

Meerssen. “Onze fractie roept het College bij deze dan ook op er 

alles aan te doen om de haalbaarheidsstudie MFC rond te 

krijgen, samen met de initiatiefnemers.” 

 

En dan kom ik weer bij de SPOC in Geulle uit. Ik noemde het al 

een mooi voorbeeld van burgerkracht. Recent hebben zich 9 

verenigingen uit deze kern, omgeving samengepakt. 

Verenigingen die gebruik maken van de accommodaties aan de 

Andreas Sauerlaan en de Kleivelderweg in Geulle. Zij willen met 

behoud van hun eigen identiteit de samenwerking intensief 

opzoeken. Omdat ze nadenken over wat er nodig is voor de 

toekomst. 

We gaan ervan uit dat het College de SPOC toejuicht. Graag 

hierop een reactie. 

 

Verkeer: 

Lokaal DNA vraagt in het nieuwe Gemeentelijk Verkeers- en 

Vervoer Plan (GVVP) speciale aandacht voor de Meerstraat en 

de Prinses Irene Weg in Bunde en de straten rondom de 

basisscholen in Ulestraten, Rothem en Meerssen-West.  

 

Verkeer rondom basisscholen, alsmede bewustwording bij 

ouders en verzorgers over de manier waarop zij hun kinderen 

naar school brengen, zou wat ons betreft een belangrijke plek 

moeten krijgen in dit GVVP. 

 



Daarnaast vraagt Lokaal DNA daadkracht bij zaken die reeds 

vanuit verkeersoogpunt geconstateerd zijn en waar ook aan 

gewerkt wordt. We gaan er vanuit dat het college verder bouwt 

aan de veiligheid in straten als de Ambyerweg in Rothem, en de 

Humcoverstraat en Volderstraat in Meerssen. Maar ook de 

herinrichting van de Maastrichterlaan en Houthemerweg.    

 

In Ulestraten vragen wij vooral de focus te leggen op de 

zogenaamde West-ontsluiting naar Aviation Valley. Een project 

waar wij als Raad al geruime tijd middelen voor hebben 

gereserveerd, belangrijke besluiten hebben genomen en een 

project daarmee inmiddels de uitvoeringsfase in gaat.  

We hebben recent begrepen dat een dezer dagen het concept-

bestemmingsplan wordt gepubliceerd. Weer een belangrijke 

stap, maar we begrijpen dat de aanleg van deze weg 

ingewikkeld is en het ook door zaken als stikstof, noodzakelijk is 

dit stap voor stap te doen.  

 

Ten aanzien van de Catharinastraat is Lokaal DNA met het 

college van mening dat het college een plicht heeft als 

wegbeheerder. Het uitvoering geven aan vervolgonderzoeken 

om de situatie van ervaren geluidshinder en trillingen zo veel 

mogelijk te normaliseren past hierin. Maar ook dit is een 

ingewikkelde situatie.  

We hebben begrepen dat bewoners een andere aanpak voor 

ogen zien en dat zij de peilbuizen en meetbouten verwijderd 

willen zien worden. Wij zijn raadsleden en geen 



civieldeskundigen, maar wij spreken wel de hoop uit dat het 

college verder kan met onderzoeken, al dan niet op een andere 

wijze, een andere techniek, die ook de bewoners voorstaan. Wij 

wensen het college veel wijsheid hierbij. 

 

Een volgend onderwerp dat Lokaal DNA ook zeer na aan het hart 

ligt en zeker niet onbenoemd mag worden in Meerssen is 

bestaanszekerheid. 

  

Zo vindt onze fractie het enorm belangrijk dat mensen geholpen 

worden om armoede tegen te gaan en we zijn dan ook blij dat, 

niet alleen deze begroting, maar ook het huidige beleid een 

daadkrachtige aanpak om mensen uit de armoede te halen laat 

zien.  

Ook het traject met betrekking tot het opstellen van het 

Uitvoeringsplan WMO gebeurt in volledige afstemming met 

inwoners, professionals en belangenorganisaties. Zeker gezien 

het feit dat dit uitvoeringsplan onze meest kwetsbare inwoners 

raakt is het van groot belang dat met name hun mening 

uitgangspunt is voor een dergelijk plan. 

 

Maar ook dementie mogen we niet vergeten, iets waar steeds 

meer mensen in onze samenleving (dus ook in onze gemeente) 

mee te maken krijgen. We zijn dan ook verheugd, dat het 

zorgcomplex in Ulestraten onlangs is opgeleverd, waardoor onze 

gemeente wederom een stukje dementievriendelijker is 

geworden. 



Dit zorgcomplex, waar 28 zorgeenheden gerealiseerd zijn voor 

mensen die 24 uur per dag een beroep moeten doen op zorg en 

begeleiding, richt zich dan ook specifiek op dementie.  

We kijken op het gebied van dementie uit naar het plan van 

aanpak dat in 2024 volgt. We voeren dan ook graag verder de 

discussie over wat er nodig is om Meerssen ook daadwerkelijk 

dementievriendelijk te laten zijn en blijven. 

 

Ook hier zien we dat dit onderwerp in nauwe afstemming met 

burgers, het wijkleercentrum en professionals uit de zorg wordt 

opgepakt.  

 

Tevens hebben we in de begroting kunnen lezen dat het college 

in 2024 een Lokale Inclusie Agenda gaat presenteren. Deze zal 

voor de betreffende doelgroep(en) gebaseerd zijn op de 

volgende pijlers: 

- Het vrij kunnen kiezen hoe men wil wonen en leven.  

- Het beschikking hebben over zorg en diensten. 

- Het toegang hebben tot informatie, producten, openbare 

voorzieningen, maatschappelijke diensten, gebouwen en de 

openbare ruimte. 

Op deze manier zal hopelijk aan iedereen evenveel kansen 

kunnen worden geboden om mee te kunnen doen in onze 

Meerssense samenleving.  

 



Deze Lokale Inclusie Agenda is niet alleen hiervoor belangrijk, 

maar kan in onze ogen meerdere doelen dienen, zoals 

bijvoorbeeld in de aanpak tegen eenzaamheid.  

 

Ook kunnen doorontwikkeling van de huiskamers, 

samenwerking met bijvoorbeeld een wijkleercentrum en 

studenten van Hoge School Zuyd en het Vista College, maar ook 

en het inzetten van mensen die niet meer kunnen doorstromen 

naar de arbeidsmarkt -maar wel iets voor de gemeenschap 

willen en kunnen betekenen- bijdragen aan het wellicht 

verminderen van de professionele zorg voor sommige mensen. 

 

 

Bij het thema onderwijs willen wij graag extra aandacht vragen 

voor Basisschool De Lindegaerd. Dit is namelijk de levensader en 

de belangrijkste accommodatie van Rothem. 

Lokaal DNA vraagt het College om deze meermaals betitelde 

“excellente” school op zeer korte termijn vooruitstrevend en 

positief onder de loep te nemen.  

Wij waarderen de inzet van onze portefeuillehouder, onze 

ambtenaren in samenwerking met MIK-PIW, Innovo en de 

directie van de Lindegaerd. Ze willen namelijk allemaal 

investeren in het plan om van de “Speelleerschool” en de Buiten 

Schoolse Opvang (BSO) in de toekomst een toename van 

leerlingen te verwezenlijken. Kortom, meer leerlingen op De 

Lindegaerd waardoor deze levensvatbaar en 

toekomstigbestendig blijft.  



Wij realiseren ons dat de toekomst van deze school niet alleen 

afhangt van de gemeente maar een samenspel is tussen de 

onderwijskoepel, MIK-PIW en de gemeente. 

 

In Bunde gaat er komend jaar ook iets belangrijks gebeuren op 

het gebied van onderwijs. De Raad heeft besloten in te stemmen 

met nieuwbouw van de Bundeling op de huidige locatie. 

Noemenswaardig is dat er gedurende het hele traject continu 

afstemming is geweest met omwonenden en de betrokken 

onderwijskoepels. Dit wederom in het kader van 

Burgerparticipatie.  

De locatie van de nieuwbouw is mede bepaald door de 

omwonenden en scholen. Wij gaan ervan uit dat de drie 

belangrijkste door de omwonenden aangedragen punten, te 

weten; verkeersoverlast, geluidsoverlast en wateroverlast, in dit 

project zullen worden meegenomen en medio 2024 de schep 

letterlijk de grond in zal kunnen gaan. 

 

Een volgend thema is economie.  

We kunnen lezen dat het college volgend jaar aan de slag gaat 

met een economisch profiel voor onze gemeente. Ook toerisme 

is een pijler. Lokaal DNA spreekt nogmaals waardering uit voor 

de uitbaters van Camping het Geuldal, een prachtige camping 

waar kampeerders uit het heel Nederland naar toekomen.  

Niet ver hier vandaan op de Houthemmerweg is er Glamping op 

Camping Meerssen en ook niet te vergeten is camping De 

Boskant in Geulle, die zich richt op het aanbieden van 



camperplekken. Deze ondernemers wensen wij veel succes. 

Verder wil Lokaal DNA graag als denkrichtingen mee geven om 

evenementen, erfgoed en cultuurhistorie (storytelling) te gaan 

inzetten om extra bezoekers te trekken en de sociaal-culturele 

betrokkenheid in de kernen te vergroten. 

 

Goed zou zijn, het mogelijk maken, ondersteunen en aanjagen 

van kwalitatieve, kleinschalige evenementen die passen bij het 

cultuurhistorisch en toeristisch profiel van Meerssen. Hierbij 

dient de verbinding gezocht te worden tussen authentieke, 

gebiedsgebonden activiteiten, verenigingen en commerciële 

activiteiten. 

 

Naast de reeds bestaande evenementen in onze gemeente 

(denk hierbij bijvoorbeeld aan de Barthelomeus-markt, de 

Jaarmarkt, de Bundermijt, enz.) zien we de laatste jaren ook 

nieuwe initiatieven ontstaan zoals het zomerpodium en 

Keersjmes in Meersje.  

Daarnaast zijn er al jaren de evenementen die door 

verenigingen en organisaties in de diverse kernen georganiseerd 

worden. 

Helaas merken we dat er soms wildgroei ontstaat, waardoor er 

evenementen gelijktijdig in onze gemeente of kernen 

plaatsvinden, of dat er een “overkill” in aanbod in een bepaalde 

periode ontstaat. Een voorbeeld hiervan is dat De ‘Sfeervol 

Meerssen Run’ dit jaar op dezelfde dag gehouden werd als de 

Bundermijt in Bunde. Dat is toch eigenlijk jammer. 



Vandaar de vraag om voor de doelstellingen omtrent cultuur en 

evenementen een gemeentebrede evenementenvisie/-agenda 

op te stellen. Hierin kunnen dan alle evenementen van groot tot 

klein, cultuur of amusement en gehouden in alle kernen, 

opgenomen worden en gecommuniceerd worden op aanbod en 

doelgroep. Op die manier zal het gemeentelijk 

evenementenaanbod de sociaal-culturele betrokkenheid in de 

kernen versterken.  

 

Graag willen we ook nog iets zeggen over de bedrijfsvoering van 

de gemeente, met andere woorden de financiën en het 

personeel.  

Onze gemeente staat er op de korte termijn financieel goed 

voor. Ons weerstandsvermogen is uitstekend. Onze reserves zijn 

prima op orde en wanneer we naar de jaarlijkse inkomsten en 

uitgaven kijken, is er voor de komende twee jaar sprake van 

overschotten.  

Daar staat tegenover dat de gemeentelijke inkomsten en 

uitgaven vanaf 2026 niet meer in evenwicht zijn.  

De reden hiervoor is (en dat heeft het college in haar voorwoord 

al aangegeven) dat er door het VNG aan de gemeenten is 

geadviseerd om de financiële tekorten, die ten gevolge van de 

verlaagde bijdragen uit het gemeentefonds ontstaan, inzichtelijk 

te maken en hiermee, samen met heel veel gemeenten, een 

duidelijk signaal af te geven aan het Rijk dat het niet langer kan 

om dezelfde taken met nog minder geld uit te voeren!  



“We hopen dan ook dat deze gezamelijke actie van de 

gemeenten zal leiden tot heroverwegingen bij het nieuwe 

kabinet na de verkiezingen van woensdag 22 November 

aanstaande.” 

 

Ondanks dat genoemde tekort, stemt het onze fractie tevreden 

dat het college ervoor gekozen heeft om de eerder besloten 

OZB-verhoging van 4,5% terug te brengen naar 3,5% voor de 

periode t/m 2027.  

In euros betekent dit dat een huishouden in 2024, €18,00 meer 

betaalt dan het afgelopen jaar, of te wel €1,50 per maand.  

 

Wel zijn de gemeentelijke afvalstoffenheffing en de rioolheffing 

gestegen. Ook de gemeentelijke kosten zijn door loon-, prijs- en 

renteontwikkelingen hoog en het college komt er dan ook niet 

onderuit om deze één op één door te berekenen aan de 

inwoners. 

We roepen het college dan ook op om goed naar het 

kostenaspect te kijken bij het maken van het nieuwe gezamelijke 

afvalbeleidsplan tussen Meerssen, Valkenburg en Maastricht. 

Specifiek willen we in dit kader nog even noemen de 

‘Kroonringen’ die, na een motie van ons raadslid dhr. Ummels, 

als test in verschillende straten in Meerssen-West zijn bevestigd 

op de lantaarnpalen.  

De test is inmiddels uitgevoerd en afgerond en er bleken 

overwegend positieve reacties uit de evaluatie.  



Afgelopen week bleek hoe functioneel deze ringen kunnen zijn, 

want er zwierven geen PMD-zakken door de straten in de 

‘Pastoorbuurten’ van Meerssen-West tijdens storm Cairan.  

Ook op het kostenaspect werkt dit door, want gemakkelijker en 

centraler ophalen zal zeker bijdragen aan snellere routes. 

 

Waar we verder op in willen zoomen is de voorgenomen 

Precariobelasting die het college wil gaan heffen voor het 

komende jaar en de jaren daarna.  

Eerder uitgesteld vanwege Corona, later gekoppeld aan de 

herinrichting van de markt. Waar het bij Lokaal DNA wringt is 

dat we nog geen besluit tot precario hebben genomen en nog 

geen voorstel hebben gezien. 

Bovendien loopt een belastingverordening normaal gesproken 

vanaf 1 januari van een bepaald jaar. Aangezien er dus op dit 

moment nog geen voorstel vanuit het college ligt voor hoe dit 

eruit gaat zien, zal ik namens mijn collega dhr. Ummels 

zometeen een amendement indienen, genaamd Precario, 

waarin wij het college vragen, in 2024 met een voorstel hiervoor 

naar de raad te komen en pas precario te gaan heffen vanaf de 

datum van 1 januari 2025. Financieel is die ruimte er in 2024 en 

zorgvuldigheid gaat in onze ogen voor snelheid.  

 

Het laatste punt van Lokaal DNA voor afronding is de 

gemeentelijke organisatie. 

De afgelopen jaren is er ingezet op toekomstgerichte 

gemeentelijke organisatie door het op sterkte brengen van de 



formatie en de doorontwikkeling van de gemeentelijke 

dienstverlening. Door de krapte op de arbeidsmarkt gaat het 

stap voor stap.  

Nog niet alles kan en ook niet altijd in het gewenste tempo. 

Echter, zien we dit in veel sectoren en ook in het land bij veel 

meer gemeenten. 

 

Het college stelt voor het inhuurbudget van €50.000 naar 

€250.000 te verhogen. Wij begrijpen dat dit nodig is in deze 

arbeidsmarkt. Hierdoor kunnen we externe mensen aantrekken 

voor de (tijdelijke) invulling van bepaalde, vaak specialistische 

functies. 

Toch vinden wij als Lokaal DNA dit een structurele oplossing 

voor feitelijk een incidenteel probleem. Dat geldt ook voor 

(bijvoorbeeld) inhuurbudget ten gevolge van ziekte. Ook dit 

laatste is feitelijk incidenteel.  

We willen het voorstel het budget te verhogen in de context van 

deze begroting accepteren, maar roepen het college wel op 

waakzaam te zijn voor de toekomst ten aanzien van inhuur. 

Liever vast personeel binden, maar ik begrijp dat dit makkelijker 

is gezegd dan gedaan.  

Komt het college niet uit met het inhuurbudget van €250.000, 

komt dan gemotiveerd terug bij onze Raad met voorstellen om 

incidenteel meer geld uit te trekken.  

Met een goed plan treft het College Lokaal DNA aan haar zijde. 

Een goed plan met incidentele middelen geniet onze voorkeur 



boven het verder blijven verhogen van een structurele post ten 

laste van onze inwoners die dit via belastingen betalen. 

 

Tevens zal er in 2024 een raadsvoorstel in de raad komen dat 

besluit tot de realisatie van een nieuwe, multifunctionele 

raadszaal. Ieder gemeente heeft gewoon een goede plek nodig 

waar de Raad vergadert. Wel willen wij meegeven: “Maak er wel 

een multifunctionele plek van”.  

Op die manier is het niet alleen de Raad, maar ook onze 

inwoners die hier bij gelegenheden als de nieuwjaarsreceptie en 

de Blauw Sjuut samen kunnen komen. “Stel deze 

vergaderruimte, de Raadzaal, zo veel mogelijk open voor 

iedereen!” 

 

Ook heeft de komst te maken met het gevolg van het besluit dat 

een meerderheid van de raad in 2021 heeft genomen om te 

kiezen voor zelfstandigheid.  

De nieuwe toekomst- en omgevingsvisie die opgesteld gaan 

worden zullen, in onze ogen, die zelfstandigheid als rode draad 

moeten krijgen.  

Deze visies worden in 2024 naar de raad gebracht, zoals wij 

hebben vernomen en dit wordt wederom in samenwerking met 

onze inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties 

gedaan. Wederom een dossier waar burgerparticipatie ruim in 

meegenomen zal gaan worden. 

 

 



Besturen is vooruitkijken en ook moeilijke beslissingen durven te 

nemen. We hebben de afgelopen 2 jaar een corona-crisis en een 

Oekraïne-crisis het hoofd geboden en er ligt nu een hele mooie 

en ambitieuze begroting op basis van zelfstandigheid van onze 

mooie gemeente, maar waarin we ook ambitieuze en 

toekomstbestendige plannen zien.  

 

Nu we het toch heel even over crisissen hebben, even iets over 

een regionale crisis;  

Hierin verdiend het college, en met name wethouder de Rond 

onze complimenten, omdat zij zich onverminderd blijft inzetten 

richting Den Haag. Dit voor de slachtoffers van de 

watersnoodramp in juli 2021 en met betrekking tot de schade-

afhandelings-regeling voor de gedupeerden. Zelfs de nationale 

ombudsman is het met onze complimenten eens, mochten we 

onlangs nogmaals vernemen. 

 

Kortom: Dit college steekt de handen uit de mouwen om 

dossiers op te pakken, ook als ze niet makkelijk zijn of al wat 

langer liggen. Dit college laat zien daadwerkelijk Samen Verder 

te willen Bouwen.  

 

Er is bestuurlijke rust in de goede zin van het woord en buiten 

op straat complimenteren inwoners ons daar ook mee. Er ligt 

een duidelijke lijn ligt en er is eens een keer geen ‘zeik in de tènt’ 

zoals het op zijn ‘Meersjens’ vaak wordt gezegd.  

 



Maar rust betekent niet dat we niet verder (willen) bouwen. 

Ambitieuze en toekomstbestendige plannen en projecten staan 

op de rol. En we kunnen ons voorstellen dat we iemand nodig 

hebben die (meer dan ooit tevoren) op jacht gaat naar subsidies, 

zowel op regionaal, landelijk als op Europees gebied. Juist dat 

zetje in de rug willen we het college meegeven.  

 

Daarom zal ik namens onze fractie zometeen een 2e motie, 

genaamd Subsidie-Coördinator, indienen die het college 

opdraagt de taken van subsidie-coördinator te verankeren in de 

formatie van onze ambtelijke organisatie. 

 

Ik kom langzaam tot een afronding, maar niet voordat ik iets heb 

gezegd over communicatie, namelijk: 

Over al die dingen die gedaan zijn of gaan worden  

“Communiceer er over, draag het nog meer uit!” 

Ja, het gaat goed in Meerssen, maar in onze ogen kan bij het 

uitdragen hiervan nog wel een tandje erbij, met andere 

woorden, er kunnen nog wat verbeterslagen gemaakt worden in 

de communicatie. 

Hoe betrekken we zoveel mogelijk burgers bij onze gemeente en 

hoe houden we, zowel jong als oud, goed op de hoogte over wat 

er allemaal gaande is in de gemeente Meerssen? 

 

Lokaal DNA ziet nog verbeteringen mogelijk op het gebied van 

social media zoals bijvoorbeeld Facebook, maar ook Instagram 

of zelfs via Tiktok.  



Via digitale nieuwsbrieven, bewonersbrieven en communicatie 

via de Geulbode worden bewoners nu al op de hoogte 

gehouden van belangrijke dingen, maar ook de lokale omroep 

(straks de streekomroep) kan hier in onze ogen een goede rol in 

spelen in de toekomst.  

Communiceer, en dan wel dat het voor iedereen begrijpelijk is. 

Iedereen kent hierin inmiddels onze boodschap: in heldere taal! 

 

Samen bouwen we verder! 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Björn Hendriks 

Fractievoorzitter Lokaal DNA 


